
Konstituerende bestyrelsesmøde Dansk Sociologiforening – 14. marts 2024 
 
Til stede:  
Kirsten, Morten, Hanna, Johanne, Nicole, Sidsel, Majsa, Carla,  Dirk (online) og Andreas (online) 
 

1. Valg af dirigent: 
- Majsa valgt som ordstyrer 

 
2. Valg af referent: 
- Carla valgt som referent 

 
 

3. Velkommen til den nye bestyrelse: Præsentation af bestyrelsesmedlemmerne og deres 
ambitioner for bestyrelsesarbejdet i 2024 

- Kirsten er sociolog og webmaster og revisor. Har været medlem af bestyrelsen i 12 år, heraf 
de 8 som kasserer.   

- Johanne er studenterrepræsentant og mellem bachelor og kandidat på KU. 
- Nicole er sociolog og lektor på Roskilde Universitet arbejder med sundhedssociologi.  
- Majsa er sociolog og i gang med ph.d. på CBS.   
- Sidsel er kultursociolog og har sin egen virksomhed i det psycho-sociologiske felt, hvor hun 

rådgiver globalt talent i virksomheder. 
- Morten er sociolog og postdoc KU. Morten overtager kasserer posten.   
- Hanna er sociolog på SDU i Esbjerg på den sundhedsvidenskabelige fakultet og arbejder 

med maritim forskning.  
- Andreas er sociolog fra AAU og Postdoc samme sted.  
- Dirk er sociolog og arbejder indenfor pædagogisk sociologi på DPU.  

 
 

4. Valg af næstforperson 
- Hanna vælges som næstforperson  

 
5. Valg af forperson 
- Det er blevet diskuteret hvordan vi finder en ny forperson. Bestyrelsen beslutter følgende 

strategi og arbejder på at hverve en ny forperson: 
o Henvende sig til gamle bestyrelsesmedlemmer  
o Carla laver liste over tidligere bestyrelsesmedlemmer (gå 5 år tilbage) 
o Gøre det klart hvad man skal gøre som forperson i den mail vi sender til dem  
o Imens overstående tiltag igangsættes vedtager bestyrelsen en dvaleperiode uden 

forperson  
 

6. Forårets arrangementer (brainstorm) 
Det næste punkt på programmet var diskussion omkring forårsarrangementer. Det blev 
diskuteret forskellige muligheder for at tiltrække flere medlemmer til disse aktiviteter, men også 
muligheder for hybride møder eller aktiviteter forskellige steder. Det blev bl.a. diskuteret: 
- Dansk sociologikongres, som er under planlægning i 2025  
- Muligheder for at lave online seminar med nogle kendte forskere 
- Lave nogle hybride møder, hvor man måske mødes i de lokale grupper fx Aalborg, Esbjerg 

og hører foredrag, som foregår i København 



- Få mere kontakt med de sociologistuderende  
o Der kom forslag at komme på rusturene, dog blev det forslået at det vil give bedre 

udbytte hvis man kom til en forelæsningerne den første måned 
o Samarbejde med AAU Sofia eller forskningskollektivet  
o Organisere en seminar om job muligheder som sociolog à i september for nye 

studerende 
- Konferencer med ISA eller ESA  
- Speciale/bachelor festival  
- Oplæg om Israel/Palæstina  

o Nicole kender en religionsforsker  
o Ikke nødvendigvis politisk, men mere hvad man gør med sin afmagt/frygt 
o Morten, Johanne og Dirk går videre med det  

- ”Bland dig i den offentlige debat” Workshop hvor man får nogle journalister ind og kan lære 
at skrive en kronik 

o Majsa undersøger  
 

 
7. Økonomi og budget i Dansk Sociologiforening  
Punktet Økonomi i foreningen blev flyttet til næste møde. Det blev aftalt at Majsa kontakter den 
tidligere kasser ang. budget og foreningens økonomi. Det blev vedtaget af bestyrelsen at første 
år i foreningen for de studerende er gratis. 

 
 

8. Hvervning af nye medlemmer  
Der blev diskuteret hvordan kan vi tiltrække nye medlemmer. En af forslagene var at kontakte 
tidligere medlemmer om de gerne vil blive medlemmer igen.   
- Kirsten laver en liste over medlemmer der ikke er med mere. Sidsel laver en mail, som vi 

kan sende ud til gamle medlemmer og måske få dem til at komme med igen.  
- Mulighed for at støtte økonomisk studenter arrangementer, så de studerende kan få lidt store 

kendskab til foreningen. Carla kontakter tutorerne. De kan tage kontakt til Morten angående 
hvad de kunne ønske sig penge til. Foreninger i de andre universitetsbyer bliver også 
kontaktet. 

- Social mediestrategi, som både oplyser noget om forening og på den måde skabe interesse 
og måske tiltrække nye medlemer 

o Video hvor forskere fortæller om hvad de laver, som kan deles  
o Carla og Sidsel kigger på hvad vi skal ændre på sociale medier  

 
 

9. Evt.  
Foreningen har fået henvendelse fra tidsskriftet ang. funktion på hjemmesiden hvor man kan 
logge og læse artikler fra tidsskriftet. Der blev besluttet at invitere repræsentant fra tidsskriftet 
med til næste møde for at diskutere mulighederne. 


